

Referat af bestyrelsesmøde Orø Lokalforum 9. januar 2025 kl. 17-19

Til stede: Simon Drost, Niels Fynbo, Jørgen Stenersen, Pia Harder og Ib Ballisager

1. Valg af ordstyrer og referent
2. Godkendelse af dagsorden
3. Udvalg
 - A. Færgkontaktudvalg
 - B. Trampestiudvalg
 - C. Grundvandsarbejdsgruppe
4. Almene boliger
5. Hjælp til Orøstrand Dyrepark
6. Avisen Sjællandske, klumme
7. Modtaget korrespondance
8. Eventuelt

1. Ib Ballisager blev valgt som ordstyrer og Pia Harder som referent
2. Dagsordenen blev godkendt
3. Udvalg
 - A. Rune, overfartslederen på færgeoverfarten Orø-Holbæk, har fået nyt arbejde og fratrådte 1. januar. Rasmus Back Jensen som var chefskipper på Færgen, har overtaget stillingen som overfartsleder og vil indtræde som partsrepræsentant i udvalget for Færgefarten Orø-Holbæk og Holbæk Kommune. Det ønskede møde med Regionen og kommunen angående natkørsel for politi og beredskab er sat til februar, der afventes svar fra Regionen vedrørende mødedato.
 - B. Trampestiudvalget har modtaget svar fra kommunen på klagen over pasningen af trampestierne. Vi vil foreslå trampestiudvalget at uddybe/konkretisere udvalgets arbejdsgrundlag.
 - C. Grundvandsgruppen har holdt et klimatilpasningsmøde med størstedelen af øens vandværker. Her blev det besluttet at fortsætte samarbejdet for i fællesskab at arbejde med øens mulige grundvandsudfordringer. Alle vandværker var inviteret, desværre deltog Færgebakkerne og Nørrestænge vandværker ikke denne gang. Niels Fynbo og Simon Drost deltog på vegne af Lokalforum og fortsætter med at deltage i møderne i den nydannede arbejdsgruppe som fremadrettet benævnes *klimatilpasningsgruppen*. Klimatilpasningsgruppen har planer om et snarligt møde med grundejerforeningerne samt et borgermøde senere på året.
4. Mødet med VAP og kommunen angående flere almennyttige boliger er ikke kommet i stand endnu grundet omstruktureringer i Holbæk Kommunes administration. Simon Drost rykker.

5. Michael Kousted og Simon Drost har været til møde med Orøstrand angående dyreparkens fremtid. Michael Kousted har tilbudt at donere 50.000 kr. til dækning af de kommende måneders udgifter. Herudover er der to forslag i spil om at danne en forening for at kunne søge økonomisk støtte samt skabe en venskabsforening der kan deltage i parkens arbejde på frivillig basis. Lokalforum fortsætter med at understøtte indsatsen for bevarelse af dyreparken.
6. Avisen Sjællandske har tilbudt, at alle kommunens lokalfora på skift kan skrive en klumme til SN.dk. Det har vi takket ja tak til, det bliver to-tre gange om året, at vi får en klumme i på SN's platform.
7. Mail fra en borger der gør opmærksom på, at mange fodgængere ikke ved hvilken side af vejen man skal gå, når der ikke er fortov. Borgeren har vedlagt en planche fra Rådet for Sikker Trafik og foreslår den bliver hængt op strategiske steder på Øen. Lokalforum kontakter Rådet for Sikker Trafik.
På den baggrund indrykker vi ikke annonce i Turisthusets Orø informationsblad om adfærd på veje og stier. Medmindre kommunen vil støtte annoncen økonomisk.
8. Rotter er et kæmpe problem på øen lige nu. Der gøres opmærksom på, hvis man har rotter eller bare mistanke om det, er det en pligt at anmelde det til kommunen.